

In accordance with Article 86a, AUSTRALIA, BELGIUM, FRANCE, NEW ZEALAND and the UNITED KINGDOM will be members of the Trusteeship Council.

By application of Article 86b, CHINA, the UNITED STATES OF AMERICA and the UNION OF SOVIET SOCIALIST REPUBLICS, being such of the members mentioned by name in Article 23 of the Charter as are not administering Trust Territories, will also be members of the Trusteeship Council.

In accordance with Article 86c it is necessary, in order to ensure that the total number of members of the Trusteeship Council is equally divided between those Members of the United Nations which administer Trust Territories and those which do not, that two members should be elected by the General Assembly.

Therefore,

The General Assembly,

1. Elects MEXICO and IRAQ as members of the Trusteeship Council for a term of three years;

2. Directs the Secretary-General to convoke the first session of the Trusteeship Council not later than 15 March 1947, and to draw up and communicate to each member of the Council the provisional agenda for that session at least thirty days in advance of the date of the session.

*Sixty-third plenary meeting,
14 December 1946.*

65 (I). Future Status of South West Africa

The General Assembly,

Having considered the statements of the delegation of the Union of South Africa regarding the question of incorporating the mandated territory of South West Africa in the Union;

Noting with satisfaction that the Union of South Africa, by presenting this matter to the United Nations, recognizes the interest and concern of the United Nations in the matter of the future status of territories now held under mandate;

Recalling that the Charter of the United Nations provides in Articles 77 and 79 that the trusteeship system shall apply to territories now under mandate as may be subsequently agreed;

Referring to the resolution of the General Assembly of 9 February 1946, inviting the placing of mandated territories under trusteeship;

Desiring that agreement between the United Nations and the Union of South Africa may hereafter be reached regarding the future status of the mandated territory of South West Africa;

Assured by the delegation of the Union of South Africa that, pending such agreement, the Union Government will continue to administer the territory as heretofore in the spirit of the principles laid down in the mandate;

En application de l'Article 86a l'AUSTRALIE, la BELGIQUE, la FRANCE, la NOUVELLE-ZELANDE et le ROYAUME-UNI seront membres du Conseil de Tutelle.

En application de l'Article 86b, la CHINE, les ETATS-UNIS D'AMERIQUE et l'UNION DES REPUBLIQUES SOCIALISTES SOVIETIQUES, qui sont les membres désignés nommément à l'Article 23 de la Charte et qui n'administrent pas de territoires sous Tutelle, seront également membres du Conseil de Tutelle.

En application de l'Article 86c, il est nécessaire, pour que le nombre total des membres du Conseil de Tutelle se partage également entre les Membres des Nations Unies qui administrent des territoires sous Tutelle et ceux qui n'en administrent pas, que deux membres soient élus par l'Assemblée générale.

En conséquence,

L'Assemblée générale,

1. Choisit le MEXIQUE et l'IRAK comme membres du Conseil de Tutelle pour une durée de trois ans;

2. Prescrit au Secrétaire général de convoquer la première session du Conseil de Tutelle le 15 mars 1947 au plus tard, et d'établir et de transmettre à chacun des membres du Conseil, l'ordre du jour provisoire de cette session, trente jours au moins avant la date de la session.

*Soixante-troisième séance plénière,
le 14 décembre 1946.*

65 (I). Statut futur du Sud-Ouest Africain

L'Assemblée générale,

Ayant examiné les déclarations de la délégation de l'Union Sud-Africaine relatives à la question de l'incorporation à l'Union du territoire sous mandat du Sud-Ouest Africain;

Constatant avec satisfaction que l'Union Sud-Africaine, en soumettant cette question à l'Organisation des Nations Unies, reconnaît l'intérêt et le souci que les Nations Unies témoignent pour la question du statut futur des territoires actuellement sous mandat;

Rappelant que la Charte des Nations Unies stipule dans ses Articles 77 et 79 que le régime de Tutelle s'appliquera aux territoires actuellement sous mandat suivant des accords qui seraient conclus;

Se référant à la résolution de l'Assemblée générale du 9 février 1946, invitant les Etats Membres à placer les territoires sous mandat sous le régime de Tutelle;

Désirant qu'un accord puisse intervenir ultérieurement entre les Nations Unies et l'Union Sud-Africaine au sujet du statut futur du territoire sous mandat du Sud-Ouest Africain;

Ayant reçu de la délégation de l'Union Sud-Africaine l'assurance qu'en attendant cet accord le Gouvernement de l'Union continuera d'administrer ce territoire comme par le passé, dans l'esprit des principes établis par le mandat;

Considering that the African inhabitants of South West Africa have not yet secured political autonomy or reached a stage of political development enabling them to express a considered opinion which the Assembly could recognize on such an important question as incorporation of their territory:

The General Assembly, therefore,

Is unable to accede to the incorporation of the territory of South West Africa in the Union of South Africa; and

Recommends that the mandated territory of South West Africa be placed under the international trusteeship system and invites the Government of the Union of South Africa to propose for the consideration of the General Assembly a trusteeship agreement for the aforesaid territory.

*Sixty-fourth plenary meeting,
14 December 1946.*

66 (I). Transmission of Information under Article 73e of the Charter

The General Assembly, on 9 February 1946, approved a resolution on Non-Self-Governing Peoples. By this resolution the Secretary-General was requested to include in his annual report on the work of the Organization a statement summarizing such information as may have been transmitted to him by Members of the United Nations under Article 73e of the Charter relating to economic, social and educational conditions in the territories for which they are responsible, other than those to which Chapters XII and XIII apply.

The General Assembly notes that information has been transmitted by the Governments of Australia concerning conditions in Papua; France concerning conditions in French West Africa, French Equatorial Africa, French Somaliland, Madagascar and Dependencies, French Establishments in Oceania, Indo-China, French Establishments in India, New Caledonia and Dependencies, Saint-Pierre et Miquelon, Morocco, Tunisia, the New Hebrides under Anglo-French Condominium, Martinique, Guadeloupe and Dependencies, French Guiana, and Reunion (without prejudice to the future status of these territories); New Zealand concerning conditions in the Cook Islands (without prejudice to any interpretation of the expression "Non-Self-Governing Territories" in view of the fact that the Cook Islands are an integral part of New Zealand); the United Kingdom concerning conditions in Barbados, Bermuda, British Guiana, British Honduras,¹ Fiji, Gambia, Gibraltar, Leeward Islands, Mauritius, St. Lucia, and Zanzibar Protectorate; and the United States concerning conditions in Alaska,

¹ In this connexion reference is made to the *Journal of the United Nations*, No. 55, 10 December 1946, Supplement No. 4, pages 79-80.

Considérant que les habitants africains du Sud-Ouest Africain n'ont pas encore obtenu leur autonomie politique et n'ont pas atteint un stade de développement politique leur permettant d'exprimer une opinion réfléchie qui pourrait être reconnue par l'Assemblée sur une question aussi importante que l'incorporation de leur territoire:

L'Assemblée générale, en conséquence,

Ne saurait admettre l'incorporation du territoire du Sud-Ouest Africain à l'Union Sud-Africaine; et

Recommande que le territoire sous mandat du Sud-Ouest Africain soit placé sous le régime international de Tutelle et invite le Gouvernement de l'Union Sud-Africaine à soumettre à l'examen de l'Assemblée générale un accord de Tutelle pour ledit territoire.

*Soixante-quatrième séance plénière,
le 14 décembre 1946.*

66 (I). Transmission des renseignements visés à l'Article 73e de la Charte

L'Assemblée générale a approuvé, le 9 février 1946, une résolution relative aux populations non autonomes. Par cette résolution le Secrétaire général avait été invité à inclure, dans son rapport annuel sur l'activité de l'Organisation, une déclaration résumant les renseignements qui lui auraient été transmis par les Membres des Nations Unies en application de l'Article 73e de la Charte et relatifs aux conditions économiques, sociales et de l'instruction dans les territoires dont ils sont responsables, autres que ceux auxquels s'appliquent les chapitres XII et XIII.

L'Assemblée générale note que des renseignements ont été transmis par les Gouvernements de l'Australie, sur la situation de la Papouasie; de la France, sur la situation de l'Afrique-Occidentale Française, l'Afrique-Equatoriale Française, la Côte Française des Somalis, Madagascar et dépendances, les Etablissements Français de l'Océanie, l'Indochine, les Etablissements Français de l'Inde, la Nouvelle-Calédonie et dépendances, Saint-Pierre et Miquelon, le Maroc, la Tunisie, les Nouvelles-Hébrides sous condominium franco-britannique, la Martinique, la Guadeloupe et dépendances, la Guyane française et la Réunion (sans préjuger le statut futur de ces territoires); de la Nouvelle-Zélande, sur la situation des îles de Cook (sans préjuger l'interprétation du terme "territoire non autonome", attendu que les îles de Cook sont une partie intégrante de la Nouvelle-Zélande); du Royaume-Uni, sur la situation de la Barbade, les Bermudes, la Guyane britannique, le Honduras britannique,¹ les îles Fidji, la Gambie, Gibraltar, les îles Sous-le-Vent, l'île Maurice, Sainte-Lucie et le protectorat de Zanzi-

¹ A ce sujet, se référer au *Journal des Nations Unies*, No 55, du 10 décembre 1946, Supplément 4, pages 79 et 80.